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Denna bilaga innehåller samrådsredogörelsen för detaljplan 
del av Svensgärde 3:1 med flera där samtliga inkomna yttran-
den presenteras i sin helhet.

En sammanfattning av de inkomna yttrandena presenteras 
samt de revideringar som har gjorts i detaljplanen. Slutligen 
presenteras samtliga inkomna yttranden med tillhörande svar.
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1. Sammanfattning
Samråd enligt PBL 5:11 avseende planförslag upprättat den 
26 maj 2021 har ägt rum under tiden 2 juni – 30 juni 2021 
och har annonserats i Borås Tidning. Berörda markägare har 
underrättats med brev till samrådet. Under samrådstiden har 
detaljplanen varit anslagen i Stadshuset. Handlingarna har 
även varit tillgängliga på kommunens hemsida. 
11 remissinstanser och 2 sakägare har skickat in yttranden 
under samrådstiden.

Sammanfattning av remissparters 
yttranden
Detaljplanens remissparter har haft synpunkter på ett antal 
punkter. 

 » Konsekvenserna av ett skyfall och vilka åtgärder som 
krävs behöver redovisas tydligare.

 » Det behöver säkerställas att planområdet inte över-
svämmas vid höga flöden i Kronängsbäcken. 

 » Det behöver säkerställas att planförslaget inte riskerar 
att påverka nedströms liggande vatten och miljökvali-
tetsnormer negativt. 

 » Dagvattenutredningen behöver visa på att det finns 
tillräcklig kapacitet i befintliga trummor under väg 
1704. 

 » Planbestämmelsen för sanering av förorenad mark fyller 
ingen funktion och bör tas bort. 

 » Kommunen bör komplettera planhandlingarna med en 
bedömning av om det finns risk för ras/blocknedfall in 
i planområdet österifrån. 

 » En översiktlig redovisning av miljömål på olika nivåer, 
det nuvarande miljötillståndet och planinnehållets 
förhållande till detta saknas.

 » Planerade åtgärder inom planområdet kan vara 
anmälningspliktiga och vattenverksamheterna behöver 
anmälas innan arbeten påbörjas. 

 » Fortsatt samråd behöver ske med Trafikverket gällande  
väganslutningar till planområdet.

 » Det hade varit önskvärt med en redovisning av 
kapaciteten av trafiken i form av mikrosimulering i 
korsningspunkterna. Resonemangen i trafikutredningen 
kan dock accepteras. 

 » Fortsatt dialog med Trafikverket om eventuell påverkan 
på riksintresset ny järnväg behöver hållas. 

 » Geotekniska förhållanden och förutsättningar behöver 
beskrivas i detaljplanen. 
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» Plankartan visar inte på ett tillfredställande sätt hur 
planområdet avser att se ut vid en färdig exploatering.

» Planbestämmelse som reglerar och skyddar skyddzonen 
till bäcken bör läggas till. Prickmark ska inte få släntas 
ut i naturmarken. 

» Våtmark behöver placeras och höjdsättas så att den inte 
riskerar att översvämmas från bäcken vid höga flöden. 

» Åtgärder som redan är genomförda på platsen borde 
ha samråtts enligt 12 kap 6 § i miljöbalken. Det är inte 
acceptabelt att kommunen går in och exploaterar eller 
avverkar mark innan det är prövat om det är en lämplig 
åtgärd eller om planen kommer att genomföras.

» Eftersom generellt strandskydd inte gäller i Borås har 
kommunen ett ansvar att ta hänsyn till de värden som 
ett strandskydd är menat att skydda.

» Spillvatten från området måste pumpas vilket medför 
förhållandevis höga kostnader med tanke på områdets 
storlek.

» Markreservat för underjordiska ledningar och gemen-
samhetsanläggning behöver motiveras i planbeskriv-
ningen. 

» Två brandposter bör upprättas längs planområdet med 
en flödeskapacitet på 1200-2400 l/min.

» Planbestämmelsen om släckvattenhantering bör 
kompletteras med en text om höjdsättning och 
utformning. Planbeskrivningen kan med fördel även 
kompletteras med exempel på åtgärder för att förhindra 
att släckvatten når recipienten.

» Inventering av invasiva arter bör göras för att säker-
ställa att inga ytterligare arter finns i området. 

Sammanfattning av sakägares yttranden
Även sakägare har haft synpunkter på detaljplanen. 

» Sakägarna uttrycker oro över trafiksituationen. De 
föreslår ett övergångsställe över Kyllareds väg.

» De önskar också att få reda på vilken typ av verksamhet 
som kommer att godkännas i planen och vilka typer av 
störningar från dessa som tillåts. 

Ändringar i planförslaget
Yttrandena har lett till att detaljplanen har reviderats på några 
punkter. Planens innehåll vad avser markanvändning och 
principer är i allt väsentligt bibehållet.

Granskningshandlingen innebär efter revideringsförfarande 
följande ändringar jämfört med samrådshandlingen:

 » En geoteknisk utredning har tagits fram. Utredningen 
beskriver geotekniska förhållanden och förutsättningar 
i detaljplanen. 

 » Dagvattenutredningen har uppdaterats och beskriver 
skyfallspåverkan på Kyllareds väg samt lösningar för 
dagvattenhantering och hantering av höga flöden.

 » Information om väganslutningar och påverkan på 
riksintresse järnväg har lagts till under stycket Gator 
och Trafik på sida 6.

 » Förtydligande i planbeskrivningen har gjorts under 
stycket Dagvatten på sida 7.

 » Tillägg i planbeskrivningen har gjorts under stycket 
Geoteknik och Radon på sida 8.

 » Rekommendation om inventering av invasiva arter har 
lagts till under stycket Mark på sida 8.

 » Förtydligande i planbeskrivningen har gjorts under 
stycket Skyfall på sida 9.

 » Förtydligande av bestämmelser u1 och g1 har gjorts i 
planbeskrivningen under stycket Planbestämmelser på 
sida 11.

 » Tillägg i planbeskrivningen har gjorts under stycket 
Miljömål på sida 12.

 » Information om brandposter har lagts till under stycket 
Planens genomförande på sida 12.

 » Planområdet har utökats i söder för att möjliggöra för 
ett svackdike.

 » Användningsgräns har justerats i planområdets västra 
del för att säkerställa ytan för tekniska anläggningar 
och dagvattendamm.

 » Bestämmelse om avfallsanläggning har lagts till. 

 » Bestämmelse om skyddszon för Kronängsbäcken har 
lagts till.
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» Bestämmelser om markens höjd har lagts till.

» Bestämmelse om totalhöjd har lagts till.

» Bestämmelse om lägsta nivå för färdigt golv har lagts 
till.

» Bestämmelse om släckvattenhantering har justerats.

» Bestämmelse för sanering av förorenad mark har tagits 
bort.

Handläggning
Kommunstyrelsen gav Samhällsbyggnadsnämnden den 
2019-06-03 i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta en 
detaljplan för del av fastigheten Svensgärde 3:1. 

Kommunstyrelsen initierade ett nytt detaljplaneuppdrag 
i syfte att utöka befintligt verksamhetsområde Kyllared, 
Kyllareds väg, sydost om Kyllaredsmotet. 

Samhällsbyggnadsnämnden gav Samhällsbyggnadsförvalt-
ningen den 2019-08-29 i uppdrag att upprätta detaljplan.

Den 26 maj 2021 beslutade plan- och bygglovschefen via 
delegation från Samhällsbyggnadsnämnden att sända ut 
planen på samråd (§PL 2021-001067). Samrådet pågick under 
tiden den 2 juni – 30 juni 2021.

2. Yttranden från remisspart
S1 Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen anser att huvudsyftet med planen, som är 
att skapa ytterligare industrimark, bör möjliggöras i större 
omfattning än vad planförslaget innebär. För att minska 
behovet av exploatering av nya industriområden är det viktigt 
att tillskapa mer industrimark i redan etablerade verksam-
hetsområden. I avvägningen mellan olika markanvändningar 
anser Kommunstyrelsen att möjligheten till ytterligare 
industrimark bör prioriteras. Kommunstyrelsen vill därför att 
området studeras ytterligare i syfte att öka andelen industri-
mark inom planområdet. De områden som nu föreslås som 
allmän platsmark/natur föreslår Kommunstyrelsen att de i 
stället ska planläggas som kvartersmark, men med erforder-
liga skyddsbestämmelser om så krävs för att bevara naturvär-
den. Ur förvaltnings/sköteselaspekt är det försvårande om 
kommunen ska vara huvudman för ett smalt område mellan 
tomtmarksytor, såsom planförslaget innebär. Kommunstyrel-
sen vill också att detaljplanen studeras för att möjliggöra för 
en ev. återvinningscentral. Detaljplanen omfattar i förslaget, 
förutom kommunens fastigheter, ca 7700 m2 av en privat 
fastighet, som föreslås utgöra allmän platsmark/naturmark 
utmed Kronängsbäcken. Detaljplanen innebär att kommunen 

kan lösa in området.

Kommentar
Möjligheten för en större avsatt yta för industrimark stude-
rades innan samrådet i den norra delen av planområdet. Då 
diken, groddammar med mera skulle behöva anläggas skulle 
återstående ytor bli för små för att vara ändamålsenliga. 
Istället lämnas marken som natur för att bibehålla markens 
vattenhållande kapacitet vid framtida översvämningar, vilket 
minskar riskerna nedströms. För att Kronängsbäckens värden 
ska säkras är det en stor fördel om kommunen kan vara 
huvudman. Skyddszonen hålls orörd i den mån det är möjligt 
vilket innebär begränsat behov av skötsel. Möjligheten 
till återvinningscentral har studerats mellan samråd och 
granskning. Det finns i dagsläget inget intresse hos Borås 
Energi och Miljö att etablera en återvinningscentral inom 
planområdet. Däremot omöjliggör inte denna detaljplan för 
en eventuell återvinningscentral om det skulle bli aktuellt i 
framtiden. 

S2 Länsstyrelsen 
Synpunkter på sådant som kan aktualisera prövning 
Länsstyrelsen bedömer med hänsyn till ingripandegrunderna 
i 11 kap 10 § PBL och nu kända förhållanden att frågor som 
berör hälsa och säkerhet samt miljökvalitetsnormer (MKN) 
för vatten måste lösas på ett tillfredsställande sätt i enlighet 
med vad som anges nedan för att ett antagande inte skall 
prövas av Länsstyrelsen.

Motiv för bedömningen 
Prövningsgrunder redovisar Länsstyrelsens synpunkter vilka 
ska uppfyllas för att det antagna planförslaget inte ska riskera 
överprövning. Råd och synpunkter handlar om anvisningar 
för att planförslaget ska uppfylla lagstiftningens krav.

Prövningsgrunder enligt PBL 11 kap. 10§ 
Enligt 11 kap. 10 § ska Länsstyrelsen överpröva kommunens 
antagendebeslut av en plan eller områdesbestämmelser 
om dessa kan antas strida mot någon av de fem 
prövningsgrunderna.

Hälsa och säkerhet 
Skyfall 
Kommunen behöver tydligare redovisa konsekvenserna av ett 
skyfall och vilka åtgärder som krävs. Av dagvattenutredning 
framgår att det finns fyra översvämningsområden som skulle 
kunna skada den planerade bebyggelsen om inte marknivån 
justeras. Det framgår även att marken behöver jämnas ut och 
höjdsättas så att säkra avrinningsstråk mot Kronängsbäcken 
och vägdiket skapas. Av dagvattenutredningen framgår det 
att avrinning helst bör ske direkt mot bäcken för att inte 
riskera att överbelasta vägdiket. Länsstyrelsen anser att detta 
behöver framgå tydligare av planbeskrivningen och vid 
behov även regleras på plankartan. Det finns en bestämmelse 
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på plankartan om att fastigheter ska höjdsättas på sådant sätt 
att dagvatten eller släckvatten inte kan avrinna ytledes till 
allmän plats. Samtidigt ska skyfallsvatten i första hand ledas 
mot bäcken för att inte orsaka problem inom planområdet 
eller överbelastning av vägdiket. Kommunen behöver visa att 
dessa intressen är förenliga och hur.

Översvämning vid höga flöden 
Kommunen behöver säkerställa att planområdet inte kan 
översvämmas vid höga flöden i Kronängsbäcken. Av 
planbeskrivningen under rubrik ”Geoteknik och Radon” 
framgår det att delar av området översvämmas vid höga 
vattenflöden i Kronängsbäcken och att vissa delar bör 
fyllas upp för att inte översvämmas. Kommunen behöver 
tydligare redovisa av underlaget vilket flöde som är 
dimensionerande, vilka delar som behöver fyllas upp och 
till vilken nivå. I dagvattenutredningen anges att marken 
i området behöver vara högre än +197 (RH2000) för att 
undvika översvämningsrisker. Detta verkar utgå från nivån 
på det befintliga bäckkrönet. Utifrån Länsstyrelsens riktlinjer 
i ”Stigande vatten” bör industri placeras över nivån för 
beräknat högsta flöde. Om sannolikhetsreducerande och 
konsekvenslindrande åtgärder genomförs kan nivån för ett 
100-årsflöde accepteras som lägst.

Miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten 
Dagvattenutredningen redogör tydligt för de alternativ som 
finns för att hantera dagvattnet inom planområdet, avseende 
både rening och ledning av ytvatten. Däremot framgår 
det inte vilket alternativ kommunen väljer. De förslag på 
åtgärder som framgår av dagvattenutredningen behöver 
kommunen inarbeta i planbeskrivningen och plankartan. 
Detta för att det inte ska uppstå problem med spridning 
av föroreningar, översvämning samt olämpliga placeringar 
av vattenanläggningar i form av kulvertar, ledningar och 
våtmarker.

Av plankartan framgår det att kommunen föreslår att hela 
diket längs med Kyllareds väg ska förläggas i en kulvert. 
Länsstyrelsen kan inte se att det förekommer som ett 
alternativ av dagvattenutredningen. Av utredningen framgår 
det att ett alternativ för hantering av diket är att delar av 
diket förläggs i en ledning under planerad bebyggelse. 
Kommunen behöver redovisa att det är möjligt och 
lämpligt att hantera vattnet på detta sätt med avseende på 
översvämningar, dimensionering av trummor samt rening av 
dagvatten.

Dagvattenutredningen föreslår en våtmark för att rena det 
dagvatten som kommer uppstå till följd av exploateringen. 
Utförda beräkningar visar att med makadamdike och 
våtmark kommer exploateringen trots allt medföra en ökad 
föroreningssituation jämfört med nuvarande förhållanden. 
I planbeskrivningen nämns den våtmark som utredningen 

föreslår men det finns ingen utpekad yta på plankartan för 
var våtmarken ska placeras. Därmed är inte den avsedda 
funktionen och reningen säkerställd. Detta behöver 
kommunen säkerställa på plankartan för att inte riskera 
att planförslaget påverkar recipient gällande dagvatten 
och nedströms liggande vattenförekomster klassade med 
miljökvalitetsnormer (MKN).

Råd enligt PBL och MB 
Synpunkter på planbestämmelser 
I planhandlingarna finns en planbestämmelse som syftar 
till att förorenad mark ska saneras innan startbesked ges. 
Enligt den miljötekniska markundersökningen finns det inga 
föroreningar som behöver åtgärdas. Länsstyrelsen anser att 
planbestämmelsen inte fyller någon funktion.

Avståndet till närmsta bostad är cirka 75 meter. Länsstyrelsen 
anser att det vore lämpligt med en planbestämmelse som 
begränsar vilken typ av industrier/verksamheter som tillåts 
inom planområdet, exempelvis ej störande.

Slänt öster om planområdet 
Kommunen bör komplettera planhandlingarna med en 
bedömning av om det finns risk för ras/blocknedfall in 
i planområdet avseende den slänt som finns öster om 
plangränsen.

Naturmiljö 
Kommunen har tagit hänsyn till de höga naturvärdena för 
Kronängsbäcken inklusive de funktionella kantzonerna. Inga 
vidare utredningar eller anpassningar behövs.

Trafik 
Fortsatt samråd behöver ske med Trafikverket vad gäller 
anslutningar till planområdet (yttrande från Trafikverket 
daterat 2021-06-22).

Koppling till miljömålen 
Länsstyrelsen anser att den fysiska planeringen utgör ett 
viktigt verktyg för att uppnå miljömålen. PBL (2010:900) 
är direkt knuten till miljöbalken, enligt dess 2 kap 2 §. 
Miljömålen ska enligt miljöbalkspropositionen (1997/98:45) 
vara vägledande vid tillämpningen av miljöbalken.

En översiktlig redovisning av miljömål på olika nivåer, det 
nuvarande miljötillståndet och planinnehållets förhållande 
till detta saknas, vilket gör det svårt att bedöma föreslagna 
åtgärder från miljösynpunkt.

Synpunkter enligt annan lagstiftning 
Att anlägga trummor, våtmark och diken är 
vattenverksamheter och omfattas av 11 kapitlet miljöbalken. 
Planerade åtgärder gällande byte av trummor, anläggande 
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av kulvertar samt våtmark kan vara anmälningspliktiga och 
då behöver kommunen anmäla vattenverksamheterna innan 
arbeten påbörjas.

Behovsbedömning 
Kommunen bedömer att förslaget inte innebär betydande 
påverkan på miljön. Länsstyrelsen delar kommunens åsikt, 
således behöver inte en miljökonsekvensbeskrivning tas fram.

Kommentar
Skyfall och höga flöden 
Dagvatten- och skyfallsutredning har kompletterats. 
Avrinning från planområdet sker via nytt svackdike längs 
med Kyllareds väg. Bestämmelsen på höjdsättning av färdigt 
golv över +197,9 meter över havet har förts in på plankartan 
vilket är marknivån för Kyllareds väg som blir översvämmad 
vid höga flöden. Dagvatten kommer att fördröjas och renas 
i de föreslagna anläggningarna vilka även säkerställs i 
plankartan.

Miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten 
Dagvattenutredningen har uppdaterats med 
föroreningsberäkningar och förslag på reningsanläggningar. 
Plankartan har utökats utmed väg 1704 för att få plats 
med svackdiket. Våtmarken föreslås ligga inom området 
med bestämmelsen E1. Området är cirka 400 kvm och 
bedöms vara tillräckligt stort för att rymma våtmark, 
transformatorstation och pumpstation. 

Råd enligt PBL och MB 
Planbestämmelse som syftar till att förorenad mark ska 
saneras innan startbesked ges har tagits bort. 

Kommunen anser att prövning av vilken typ av verksamhet 
som tillåts inom planområdet kan göras i ett senare skede, 
enligt 2 kap. miljöbalken.

Enligt framtagen geoteknisk utredning (COWI, 2021-12-17) 
förekommer det ingen risk för ras eller blocknedfall från 
slänten öster om planområdet. 

En översiktlig redovisning av miljömål på olika nivåer 
och detaljplanens förhållande till detta har lagts till i 
planbeskrivningen.

S3 Trafikverket 
Trafikutredning 
Trafikverket har tagit del av trafikutredningen (Sweco, 
2019-12-19). Det hade varit önskvärt med en redovisning av 
kapaciteten i form av mikrosimulering i korsningspunkterna 
för få en tydligare bild över kapaciteten. Trafikverket kan 

dock acceptera det resonemang som förs i trafikutredningen 
utifrån att planen ansluter till en trafikplats med i dagsläget 
god kapacitet.

Anslutning 
Då det inte är bestämt var de nya anslutningarna ska 
vara behöver detta fortsatt samrådas med Trafikverket. 
Trafikverket är restriktiva till nya anslutningar längs 
statlig väg, och ser helst att det endast är en anslutning till 
planområdet. Särskilt med tanke på att det går en cykelväg 
längs med vägen. Lämpligt är att flytta den befintliga 
anslutningen om den inte avses nyttjas i sitt nuvarande läge. 
Trafikverket ser helst att anslutningen redovisas i detaljplan, 
samt att utfartsförbud då läggs mot statlig väg.

Finns inte anslutningarna redovisade i detaljplan ska tillstånd 
sökas enligt väglagen 39 §. https://www.trafikverket.se/
tjanster/ansok-om/tillstand/Ansokan-om-anslutningtill-
allman-vag/. Det tillkommer en avgift för prövning av 
ansökan om ny anslutning till allmän väg, som ska betalas 
innan ansökan handläggs. Avgiften återbetalas inte, även om 
det blir avslag på ansökan.

Dagvatten 
Trafikverket har i tidigare dialog med kommunen konstaterat 
att diket ligger utanför vägområdet för väg 1704, och har 
därmed inga synpunkter på förslaget att nyttja diket för 
hantering av dagvatten. Däremot får inte funktionen för 
befintliga trummor under vägen försämras. 

Trafikverket kan inte se att dagvattenutredningen visar 
kapaciteten och tillkommande flöde för trumman sydväst 
om trumma 4. Då vatten föreslås ledas till Kronängsbäcken 
som i sin tur leds igenom den trumman, så behöver 
utredningen visa om tillräcklig kapacitet finns för att ta emot 
tillkommande dagvatten från planområdet.

Geoteknik 
Trafikverket förutsätter att exploatering sker enligt de 
rekommendationer den geotekniska utredningen ger, för att 
inte riskera att vägarna påverkas negativt att t.ex. skred eller 
sättningar.

Ny stambana Göteborg-Borås 
Under förutsättning att Trafikverkets förslag till rangordning 
inte behöver revideras efter pågående samråd 3, så kommer 
riksintresset justeras och inte längre beröra området. 
Justeringen av riksintresset planeras att genomföras under 
tidig höst 2021.
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Trafikverket uppmanar kommunen att hålla sig uppdaterade 
om läget för projektet: https://www.trafikverket.se/goteborg-
boras. Trafikverket anser att fortsatt dialog kring eventuell 
påverkan på järnvägen bör föras inför granskningsskedet.

Övrigt 
I planbeskrivningen står det att planområdet ligger ca 1000 
meter från väg 40. Trafikverket anser att detta behöver 
korrigeras till korrekt avstånd.

Kommentar
En komplettering av dagvattenutredningen har tagits fram 
(COWI, 2023-05-26). Den visar på att kapacitet i befintliga 
trummor bedöms vara tillräcklig för att kunna leda vattnet 
nedströms Kyllareds väg. 

I detaljplanen gränsar planområdesgränsen mot den statliga 
vägen. Då bestämmelse om utfart inte får anges i detaljplane-
gräns kommer eventuella väganslutningarna hanteras genom 
tillstånd enligt 39 § Väglagen.  

Planbeskrivningen har justerats med information om korrekt 
avstånd från väg 40.

Ingen komplettering av trafikutredningen (Sweco, 2019-12-
19) har gjorts. 

Planområdet är inte berört av riksintresse för ny stambana 
Göteborg – Borås. 

S4 Statens geotekniska institut
Som underlag för planhandlingarna har ingen geoteknisk 
utredning genomförts.

SGI ger följande rekommendationer avseende geotekniskt 
utredningsarbete för detaljplaneskedet:

Som underlag för en detaljplan ska en geoteknisk utredning, 
baserad på (nya och/eller befintliga) geotekniska fält- och 
laboratorieundersökningar och/eller en geoteknisk besikt-
ning/kartering, utföras av en geoteknisk sakkunnig. Omfatt-
ningen av utredningar och besiktningar/karteringar beror 
på de geotekniska förutsättningarna och planändamålet. 
Geotekniska aspekter såsom säkerhetsfrågor avseende skred, 
ras inklusive blocknedfall och erosion ska bedömas, men 
även aspekter avseende sättningar, grundläggning, hantering 
av grundvatten och ytvatten etc. bör belysas.

Sammanfattningsvis ser SGI från geoteknisk säkerhets-
synvinkel att fortsatt planläggning är möjlig förutsatt att 
de geotekniska förhållandena och de geotekniska förutsätt-

ningarna avseende risk för skred, ras och erosion beskrivs i 
detaljplanen. Krävs det åtgärder eller restriktioner bör dessa 
på ett plantekniskt godtagbart sätt säkerställas i detaljplanen.

Kommentar
En geoteknisk utredning (COWI, 2021-12-17) har tagits 
fram mellan samråd och granskning. I utredningen bedöms 
totalstabiliteten ur geoteknisk synvinkel vara tillfredställande 
inom området med hänsyn till planerad höjdsättning och 
utformning.

S5 Tekniska nämnden
Tekniska nämnden tillstyrker upprättat förslag till detaljplan.

S6 Miljö- och konsumentnämnden  
Miljöförvaltningen har deltagit i förekommande planarbete.

Plankartan som är ute på samråd visar inte på ett tillfredstäl-
lande sätt hur planområdet avser att se ut vid en färdig 
exploatering. Det blir då svårt att ta ställning till frågor kring 
dagvattenhantering och naturmark. Det finns ingen höjdsätt-
ning i plankartan vilket ej överensstämmer med planbeskriv-
ning vilken beskriver att tex dagvattenhanteringen skall 
göras genom höjdsättning och avrinning på önskvärt sätt.

Det ska framgå i plankartan att det från område med prick-
mark ej får släntas ut i naturmarken. Det ska också framgå 
i plankartan att naturmark, bäcken och skogen i öster, bör 
ha planbestämmelsen enligt följande: Skyddszonen mot 
Kronängsbäcken ska beskogas med lövträd, företrädesvis av 
trädslag som växer i den befintliga strandzonen till bäcken 
så som klibbal, sälg, hägg, rönn och björk, samt att det ej får 
angöras väg, att träd ej får avverkas, att döda träd ska ligga 
kvar. Det är viktigt att det i områdets natur är sådan natur 
som är naturlig kantzon mot bäcken.

I södra delen av planen ska en våtmark anläggas som en 
del av dagvattenhantering. Den behöver läggas längre från 
Kronängsbäcken och tydligt höjdsättas för att garantera att 
den ej översvämmas vid kraftiga flöden från t.ex. skyfall.

Miljökvalitetsnormer för vatten 
Kronängsbäcken är inte en vattenförekomst, men den leder 
till vattenförekomsten Lillån. För att en vattenförekomst 
ska ha bra status behöver också tillrinnande bäckar överlag 
vara rena och fungerande som ekosystem eftersom de stora 
vattendragen och sjöarnas status är starkt förknippat med de 
flöden och den markanvändning som är i hela avrinnings-
området. Flera parametrar är bedömda till sämre än god i 
vattenförekomsten och i dess avrinningsområde. Det är inte 
tillåtet att genomföra en åtgärd som leder till en försämring 
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av statusen. Det behöver motiveras och tydliggöras om hur och 
varför miljökvalitetsnormen för ytvatten är bedömd att inte 
påverkas av planens genomförande.

Skyddad natur 
Under rubriken ”vatten” i planbeskrivningen behöver det 
framgå att det finns flera diken, dikade bäckar och annat 
”småvatten i odlingslandskapet” som är/kan vara biotopskyd-
dade enligt Miljöbalken kapitel 7 §11 punkt 1. Dispens kan 
behöva sökas.

De åtgärder som redan är genomförda på platsen bedöms vara 
sådana att de orsakar en väsentlig förändring av naturmiljön. 
Innan exploatering av ytan startades borde samråd med 
Länsstyrelsen ha genomförts enligt 12 kap 6 paragrafen. Eller 
helt enkelt invänta prövningen av åtgärdens lämplighet genom 
detaljplaneprocessen. Det är inte acceptabelt att kommunen 
går in och exploaterar eller avverkar mark innan det är prövat 
om det är en lämplig åtgärd eller om planen kommer att 
genomföras.

Strandskydd 
I Borås finns ett märkligt beslut om att strandskydd inte råder 
generellt så som det står i lagstiftningen. Vid införandet av 
Miljöbalken skulle det göras bedömningar över vilka vatten 
som inte behövde ha strandskydd. Denna bedömning gjordes 
aldrig klar i tid utan skulle komma senare. Om inte bedöm-
ningarna var klara till ett visst datum år 1999 så skulle det 
generella strandskyddet inträda överallt. Eftersom utredningen 
inte var klar fick gamla Älvsborgs län förlängd tid för att göra 
utredningen och under tiden skulle det gamla beslutet från 
1975 gälla. Denna utredning glömdes sedan bort av Länsstyrel-
sen och beslutet från 1975 har därför fortsatt att gälla.

Eftersom Borås nu inte har strandskydd på de flesta bäckar åar 
och exploateringar då heller inte behöver prövas mot strand-
skyddslagen så är det extra viktigt att Borås Stad tar beslut vid 
dessa vattendrag med hänsyn till de värden som ett strandskydd 
är menat att skydda. En tillräcklig kantzon som får fungera 
ekologiskt ihop med bäcken är av mycket stor vikt längs bäcken 
genom planområdet.

Kommentar
Plankartan har höjdsatts genom bestämmelser om färdig 
golvhöjd och markens höjd över nollplan. 

Bestämmelse som syftar till att skydda träd inom skyddszonen 
mot Kronängsbäcken har förts in på plankartan. Skyddszonen 
på 15 meter bedöms vara tillräcklig för att skydda vattendraget.

I och med att det har förts in bestämmelser om höjdsättning på 
plankartan skulle en bestämmelse om släntning medföra stora 
höjdskillnader inom prickmarken. Bestämmelsen om skyddszo-
nen bedöms upfylla syftet med att skydda bäcken.  

Bestämmelse som syftar till att skydda dagvattendamm har 
förts in på plankartan. 

Planbeskrivningen har kompletterats med resonemang om 
miljökvalitetsnormer för ytvatten samt skyddad biotop – dike.

Dialog kring de åtgärder som redan är genomförda pågår 
mellan Mark- och exploateringsavdelningen och Miljöförvalt-
ningen.  

S7 Borås Energi och Miljö 
Spillvatten från området måste pumpas vilket medför förhål-
landevis höga kostnader med tanke på områdets storlek.

Dagvatten: Ta bort först stycket. Bör hänvisa till gällande 
dagvattenutredningen i texten.

Kommentar 
Planbeskrivning har justerats.

S8 Borås Elnät 
Ingen erinran.

S9 Lantmäterimyndigheten
I plankartan har markreservat för underjordiska ledningar samt 
för gemensamhetsanläggning placerats utmed kvartersmarken 
utan att detta kommenteras i planbeskrivningen. Samma sak 
gäller kvartersmark för teknisk anläggning som även är mark-
reservat för gemensamhetsanläggning. Utan beskrivning är det 
omöjligt att veta vad syftet med markreservaten är.

Kommentar
Beskrivning av bestämmelserna g och u har lagts till under 
avsnittet ”Planbestämmelser”. 

S10 Räddningstjänsten 
Räddningstjänsten har följande synpunkter:

1. Planområdet saknar tillgång till brandpost. Närmsta brand-
post ligger ca 400-650 meter bort. Räddningstjänsten anser 
att två brandposter bör upprättas längs planområdet med en 
flödeskapacitet på 1200-2400 l/min, beroende på förväntad 
brandbelastning. Om inte BEM har möjlighet att uppföra 
och bekosta två brandposter, bör brandvattenförsörjning och 
finansiering lösas genom exempelvis avtal med exploatör.

2. En bestämmelse om släckvattenhantering har införts i 
plankartan, vilket är positivt. Räddningstjänsten anser dock att 
bestämmelsen bör kompletteras så att texten lyder ”Fastigheter 
ska höjdsättas och utformas på sådant sätt…”. Planbeskriv-
ningen kan med fördel även kompletteras med exempel på 
åtgärder för att förhindra att släckvatten når recipienten, 
exempelvis möjlighet att stänga av utflödet från fastigheten. Ett 
fördröjningsmagasin som inte är tätt och avstängningsbart kan 
inte anses förhindra spridning av kontaminerat släckvatten.
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Kommentar
Bestämmelse om hantering av släckvatten har uppdaterats på 
plankartan. Planbeskrivningen har kompletterats med förslag 
på släckvattenhantering. 

Genomförandebeskrivningen har kompletterats med informa-
tion om brandposter.

S11 Naturskyddsföreningen 
Positivt att en stor del av området avsätts som naturområde. 
Genomförs hänsynstagning enligt förslag från Svensk Natur-
förvaltning AB i gjord Naturvärdesinventering (NVI) stödjer 
vi detta. Dock viktigt att göra nytt platsbesök för att säkerställa 
att inga ytterligare invasiva arter finns i området. Vidare bör 
bekämpning av blomsterlupin och eventuella övriga invasiva 
arter göras.

Kommentar
Ny inventering av förekomsten av invasiva arter rekommen-
deras göras innan exploatering av området. Ingen ytterligare 
inventering har gjorts mellan samråd och granskning.

3. Yttranden från sakägare
S12 Kerstinsgärde 1:242
Då vi bor i direkt anslutning till det planerade området har 
jag och min familj ett stort intresse vilken typ av verksamhet 
som kommer godkännas i planen. Dels ur ett trivselperspektiv 
där både bullernivåer samt eventuellt ökad dammbildning kan 
påverka vår hälsa och vårt välmående. Vår säkerhet är givetvis 
viktigt för oss också. Då Kyllareds väg är cykel och gångväg 
för både vuxna och barn från vårt område till skola, arbete, 
aktiviteter och övriga ärenden som ex mataffär. Det är viktigt 
för oss att detta vägs in när man planerar för hur detaljplanen 
ska se ut.

Jag tycker inte att man tar våra villor i tillräckligt stor beakt-
ning i Trafikutredningen. Där vill jag ha ytterligare information 
hur planen kommer påverka oss boende på Kyllängen. Skulle 
också vilja veta vilka tider på dygnet en framtida verksamhet 
får bedriva sin verksamhet.

Kommentar
Synpunkten tillgodoses ej.

Nya verksamheter ska följa försiktighetsprincipen i 2 kap. 3 
§ Miljöbalken. Detta innebär att man ska förebygga, hindra 
eller motverka att verksamheten medför skada eller olägenhet 
för människors hälsa eller miljön. Området är utpekat som 
verksamhetsområde i Översiktsplanen vilket innebär att 
transportorienterade verksamheter får anläggas. Detta kan 

medföra ökad trafik och mer buller i området. I dagsläget 
går det inte att säga exakt vilka verksamheter som kommer 
att etableras på platsen.

Den befintliga gång- och cykelvägen kan komma att 
påverkas under byggnationen men kommer att finnas kvar 
efter att området är utbyggt. Komplettering av trafikut-
redningen bedöms inte vara nödvändig. Trafikökning 
som exploateringen medför motsvarar cirka 330 fordon 
under eftermiddagens maxtimme och bedöms inte påverka 
trafiken i området negativt.

S13 Kerstinsgärde 1:243
Jag skriver till er för att framföra mina synpunkter samt få 
svar på detaljplan för kyllared med flera. Då vi har småbarn 
som börjat skolan och kommer så småningom att cykla till 
skolan vill vi veta hur mycket trafik det kommer att vara. I 
nuläget har vi det ganska trafikerat då SG maskins anlägg-
ning finns nedanför oss. Hur kommer bullernivån vara?. Är 
det en verksamhet som kommer att vara öppen på helgerna 
sena kvällar? Vi vill ha garantier på att verksamheten 
inte är igång kvällar/helger. Hur ser möjligheterna ut för 
ett övergångsställe/farthinder nedanför vår väg. Enligt 
folkhälsomyndigheten så ska det vara ett avstånd på minst 
200m på verksamheter som är igång nu och vi undrar vad 
för typ av verksamhet som skall starta nu är.

Kommentar
Synpunkten tillgodoses ej.

Det finns ingen möjlighet till att anordna ett övergångs-
ställe inom planområdet då det saknas tillräckligt 
befolkningsunderlag för detta. Vidare är det Trafikverket 
som är väghållare för Kyllareds väg och är ansvariga för 
byggnation av övergångställen eller farthinder.

I övrigt se svar S12. 

Lista över besvärsberättigade 
Följande sakägare har inte fått sina yttranden tillgodosedda 
och har därmed rätt att överklaga detaljplanen. 

Kerstinsgärde 1:242 
Kerstinsgärde 1:243

Plan- och bygglovsavdelningen

 
Paulina Bredberg   Oleg Sokolovskyi  
Enhetschef, planenheten  Planarkitekt



samhällsbyggnadsförvaltningen
postadress

 Samhällsbyggnadsförvaltningen, Borås Stad,  501 80 Borås  
besöksadress 

Kungsgatan 55, 501 80 Borås
tel

033-35 85 00  
e-post

detaljplanering@boras.se
  webbsida 

boras.se/detaljplan
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